
Geachte leden van de raad, geacht college 

Berkelland heeft een ambitieuze klimaatdoelstelling en is vastberaden die te halen. Die 
doelstelling, denk ik, wordt door het overgrote deel van de bevolking gedeeld. 

De rol die de gemeente zichzelf geeft om de doelstelling te realiseren is:

 Informeren, uitleggen, faciliteren, meedenken en het bewaken van participatie.

De woorden die hier wat mij betreft gemist wordt zijn: visie, inpassen en regie.

In Berkelland is het behalen van de doelstelling tot beleid verklaard.   En dat zonder 
tussenkomst van een visie en regie.     In de praktijk betekent dat:

1. Zonneparken en windmolens mogen overal waar dat technisch mogelijk is.
2. Wie het eerst komt wie het eerst maalt 
3. Bij 140 hectaren houden we voorlopig even op.

Voorzitter, als doelstellingen heilig worden verklaard, en de regie uit handen wordt gegeven 
aan energie-ondernemers, dan geldt het recht van de sterkste. En van de snelste. 

En dat is wat we zien.   Niet door visie of beleid, maar eigenlijk door het gebrek daaraan, een 
klein stukje fraai buitengebied aan de Bolksbeek in Noordijk, het episch centrum van de 
duurzame energievoorziening van de gemeente Berkelland dreigt te worden, met alle 
gevolgen van dien voor de bewoners.

Als het aan de energieondernemers ligt worden mijn buren en ik aan de ene kant op een 
uitzicht van 18 hectare zonnepark getrakteerd, en zien wij door het andere raam een mega 
windmolen ter grootte van net niet de Eiffeltoren. Om nog maar te zwijgen van de mega-
varkensstal aan de Walemaatweg, waarvoor de omgevingsvergunning is aangevraagd.

Dit alles in een straal van 400 meter.

Laat mij kort ingaan op het laatste initiatief.    Die windmolen.     Om u aan te geven met wat 
voor geklungel we te maken krijgen.     Kort geleden werden wij geconfronteerd met dit 
project.     Een windmolen van 250 meter hoog.      Een nieuw project, op touw gezet door 
een avontuurlijk clubje ondernemers, vanuit de Melktap in Geesteren, onder leiding van de 
heer Remco Jansen.       Een club die zó serieus is dat ze het voor elkaar krijgt om een 
presentatie-avond te geven voor hun 30 miljoen project, waarbij mijn buurman tot zijn 
verbazing ziet dat hij die windmolen op zijn grond gepland staat.     Hij wist van niks, laat 
staan dat hij een overeenkomst had.          En dat er in de schaduw van zijn windmolen ook 
een zonnepark was ingetekend, dat was meneer Jansen eveneens onbekend. 

Voorzitter, dames en heren, normaal gesproken schuif je dit soort amateuristisch prutswerk 
terzijde. Maar zo’n plan zorgt toch wel voor onrust. Vooral als de heer Jansen glashard 
beweert dat zijn project sowieso doorgaat en diezelfde heer Jansen geeft in de pers aan dat 



hij contact heeft gehad met beleidsambtenaren en wethouder Teselink.    En het stelt ons 
ook niet echt gerust als we zien dat CDA raadslid Erinksveld bestuurslid is/ was van de 
windmolenstichting. Gaat hij straks meestemmen over zijn eigen project? 

Ik wil graag afronden met de volgende 3 vragen:

1. Mijn vraag aan wethouder Teselink: Wat vindt u van het proces zoals dat nu loopt 
met de windmolens? Waren u of uw ambtenaren van deze locatiekeuze in Noordijk 
op de hoogte, zoals de heer Janssen beweert, en klopt het dat er al, met goed gevolg,  
een quick scan heeft plaatsgevonden voor deze locatie?  Of bent u net zo verrast als 
wij?

2. Niet door visie of beleid, maar door een toevallige ondernemers- initiatieven dreigt 
Neede de Windy City van de Achterhoek te worden, omsingeld door Windmolens van 
uit de mega-klasse, aangevuld met tientallen hectare zonneparken. En op micro nivo 
kan het gebeuren dat een klein gebied langs de Bolksbeek door twee of meer 
grootschalige projecten ingeklemd raakt. U moppert over het Not in my Backyard 
principe. Maar de realiteit lijkt te zijn: Everything in your Backyard. Mijn vraag is: is 
zo’n samenklontering van projecten wat u betreft OK en gewoon dikke pech voor de 
omwonenden, of vindt u net als wij, dat wellicht gekeken zou moeten worden naar 
de inpasbaarheid van projecten en ook een meer evenredige verdeling van de 
projecten over onze gemeente?

3. Net als hier wordt ook in andere gemeenten het duurzaamheidbeleid tussentijds 
tegen het licht gehouden en geëvalueerd. In Lochem wordt de vergunningverlening 
na kritische geluiden uit de maatschappij tussentijds even gestopt. Daar vindt men 
het belangrijk om draagvlak te creëren en te behouden. Ook in onze gemeente 
komen er steeds meer vragen en kritische geluiden. De windmolenpetitie is 
inmiddels bijna 1000 keer ondertekend. Bent u het met mij eens dat draagvlak ook in 
Berkelland gewenst is? Zo ja, hoe denkt u dit draagvlak te bereiken zonder overleg 
met bewoners en hoe verhoudt zich dit tot uw voorstel om ook der eis voor lokale 
participatie voortaan te schrappen?

Voorzitter, ik sluit af. door de beperkte spreektijd kunnen niet op zaken ingaan. Daarom kunt 
u van ons een wat uitgebreidere brief tegemoet zien met aanvullende informatie over het 
proces.


